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Referat – Områdeutvalet for Bergen  
 

Tid: Onsdag 29. januar 2025, kl. 10-12 

Sted: Innbyggerservice, Kaigaten 4, møterom 150 Fana 

Møteleder: Trond Egil Hansen, leder OU Bergen 

Til stede:  Elin Wathne (Bergen kommune) 
Marit Voltersvik (Bergen kommune) 
Nils-Petter Borge (Bergen kommune)  
Rønnaug Frøiland (Bergen kommune) 
Trond Egil Hansen (Bergen kommune) 
Øystein Bratvold (Bergen kommune) 
Eli Sjo (brukerutvalget, Helse Bergen)  
Edel-Elin Salomon-Johannessen (fastlegerepresentant) 
Knut-Arne Wensaas (fastlegerepresentant) 
Rebekka Ljosland (Haraldsplass diakonale sykehus) 
Grete Lill Hjartnes (Helse Bergen)  
Hilde Skjerve (Helse Bergen, vara for Christian Ohldieck) 
Linn Dale Bergsma (Helse Bergen) 
Maria Vollsæter (Helse Bergen) 
Randi-Luise Møgster (Helse Bergen) 
Karen-Anne Stordalen (Norsk Sykepleieforbund) 
 
Samarbeidssekretariatet (SSE):   
Anne Kvalheim 
Kenneth Nodeland 
 

Forfall: Christian Ohldieck (Helse Bergen) 
Gro Irene Nordtveit (Delta)  
Olivera Kostovska (Bergen kommune) 
Per Stiegler (kommunal brukerrepresentant) 
Åse Nordstrønen (Haraldsplass diakonale sykehus) 
 

Referent: SSE 

 

                                                                                   
Nr. Saker 

01/25 Godkjenning av innkalling, saksliste og referat fra forrige møte 
Godkjent. 
 
Informasjon fra møteleder Trond Egil Hansen 
Siden sist møte: 

- Underutvalg for svangerskap, fødsel og barselomsorg ønsker tilknytning til 
helsefellesskapet, se sak i forrige møte. Utvalget har neste møte 18. 
februar, og skal lage et forslag til mandat. 
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- Oppfølging av Riksrevisjonens vurdering av rehabiliteringstjenestene: 
Arbeidsgruppe er i gang, og har laget møteplan frem mot levering til OU 
Bergen 11. april. Presenterer sitt arbeid i mai-møtet. 
Representant fra Brukerutvalget i Helse Bergen, Eli Sjo, viser til at det kun er 
kommunal brukerrepresentant i arbeidsgruppen som jobber med 
oppfølging av Riksrevisjonens rapport om rehabilitering. Sjo mener at også 
brukerrepresentant fra spesialisthelsetjenesten bør delta i arbeidet. SSE-
representant fra Bergen kommune vil ta dette videre med leder av 
arbeidsgruppa.   

 
02/25 Orientering fra SSU møtet 11. desember 2024 

Trond Egil Hansen presenterte følgende fra møtet i Strategisk samarbeidsutvalg. 
• 33/24: Utkast til program til partnerskapsmøtet ble godkjent.  
• 34/24: Under årlig gjennomgang av avtaleverket ble det vedtatt: 

1) Revisjon av særavtalen til tjenesteavtale 2, 6 og 10. Dette arbeidet 
er allerede i gang. 
2) Etablering av ny særavtale til tjenesteavtale 11 om 
legemiddelberedskap. Planlagt oppstart våren 2026. 

• 35/24: Starte revisjonsarbeid knyttet til tjenesteavtalene 3 og 5, og 
særavtale til tjenesteavtale 2. Se egen sak. 

• 37/24: Forslag til regionalt standardisert pasientforløp for barn og unge 
med CFS/ME. SSU skal få status fra arbeidet i løpet av 2025. 

• 38/24: Hvordan skal helsefellesskapet planlegge for krig? Bakgrunn for 
saken var at statsforvalteren har gjennomført en GAP-analyse av 
primærhelsetjenesten, og vurdert i hvilken grad kommunene er forberedt 
på krig. SSU skal invitere statsforvalteren til å informere om hvordan de 
jobber med problemstillingen. SSU ber underutvalg for akuttmedisin og 
beredskap (UFAB) om å se på de identifiserte gapene, og hva som mangler 
fra deres perspektiv. 

• Under eventuelt: SSE planlegger en gjennomgang om brukerrollen i 
helsefellesskapet, inkl. prosess rundt rekruttering og oppnevning av 
brukerrepresentanter. 

 
03/25 Status Handlingsplan 2025-2026 

SSE orienterte kort om status. 
Nye tiltakspunkter: 

• Revisjon av særavtale 2, 6 og 10 om opplæring av pasientar, brukarar og 
pårørande i eit lærings – og meistringsnettverk. I prosess. 

• Revisjon av særavtale 11 om legemiddelberedskap. Planlagt oppstart våren 
2026. 
 

 Endelig handlingsplan for 2025-2026 skal vedtas av SSU i mars.  
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04/25 Oppnevne representanter til revisjon av tjenesteavtalene 3 og 5 og særavtale 
til Tjenesteavtale 2  

Kommentarer fra OU Bergen:  

- Vedtak i saken bør endres til:  
Områdeutvalget ber partene melde inn representanter til arbeidsgruppa 
som skal jobbe med revisjon av tjenesteavtale (TA) 3 og 5, og særavtale til 
tjenesteavtale 2 innen 15. februar. 

- Arbeidsgruppa som skal se på TA 3 og 5 anmodes om å konsentrere seg om 
Tjenesteavtalen 

- Arbeidsgruppa som skal få oppdrag om revisjon av særavtale, til TA 2, som 
omhandler følge fra kommunalt ansatte inn i sykehuset, bør settes 
sammen av representanter som har nær kjennskap til utfordringene knyttet 
til denne tematikken. OU Bergen mener det er viktig å komme raskt i gang 
med revisjonsarbeidet av særavtalen.  

Vedtak: 
Områdeutvalget ber partene melde inn representanter til arbeidsgruppa som skal 
jobbe med revisjon av tjenesteavtale (TA) 3 og 5, og særavtale til tjenesteavtale 2 
innen 15. februar. 

SSE går i dialog med brukerrepresentanter og fastleger i strukturen for å rekruttere 
representanter derfra. 

05/25 Regionalt prosjekt om helhetlig pasientforløp spiseforstyrrelser (voksne) 
Skriftlig orientering i saksgrunnlag og tilhørende rapport. 
 
Vedtak: 
Områdeutvalet for Bergen bidrar til å dele saksgrunnlag og rapport med relevante 
tenester i kommunane. Kommunen er sjølv ansvarleg for å ta kontakt med 
saksinnmeldar 
 

06/25 Ny honorarsats for brukerrepresentanter  
Brukerrepresentantene i helsefellesskapet får honorar etter satser i Helse Vest. 
Helse Vest har oppdatert og økt sine satser, og det innebærer også at satsene i 
helsefellesskapet må oppdateres. Endringen gjelder fra 1. januar 2025.  

Det jobbes for en nasjonal honorarsats for ungdomsrådsrepresentanter. Inntil 
denne foreligger, skal representanter fra ungdomsrådet honoreres etter gammel 
sats. 

Vedtak: 
OU Bergen tar saken om endring av honoreringssatser av brukerrepresentanter i 
helsefellesskapet til orientering. 
 

07/25 Prosjekt Mobilt røntgen 
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Orientering ved Anette Lavik, Radiograf, Radiologisk avdeling stab, Helse Bergen.  

A. Lavik: 
Dette vil være en stor forbedring for de aktuelle pasientene.  
Noen utfordringer:  

- Tilbudet må gjøre erfaringer med hensyn til volum og kapasitet 
- Hvordan skal sykehusansatte finne ut/få informasjon om at en pasient har 

fått opphold på et sykehjem? 

 
Kommentarer fra OU Bergen:  
- Dette er et tilbud som er svært positivt for de rette pasientene 

- En løsning på utfordringen knyttet til informasjonsdeling om at aktuell pasient har 
fått opphold på sykehjem, kan være å dele elektroniske innkallingsbrev om 
pasienten gir sitt samtykke til det 
- Hvordan dele erfaringer underveis? 

- Generelt kan det å finne den rette målgruppen/de rette pasientene være 
krevende for sykehuset 
- Kan denne form for tilbud også være en modell for andre tjenester?  
- Dette er et tilbud som vi må lære av underveis, og det blir viktig for kommunen å 
ha dialog med sykehjemslegene underveis.  
- Tilbudet bør følges opp slik at vi kan få mulighet til å vurdere om konsekvensene 
av tilbudet blir slik vi har mål om at det skal være. 
  

08/25 Prehospital plan – status i arbeidet 
Tommy Nybakk, konstituert avdelingssjef ved akuttmedisinsk avdeling, kirurgisk 
serviceklinikk, Helse Bergen, presenterte (via Teams) status på arbeidet med 
planen. 
 
Prosjektorganiseringen er lik som tidligere presentert i OU Bergen, med unntak av 
at i styringsgruppa er Randi-Luise Møgster blitt erstattet av Hanne Klausen, 
direktør ved kirurgisk serviceklinikk.  
 
Prehospital plan skal ut på høring til kommunene 1. mars, og Nybakk ser fram til å 
få innspill til planen fra kommune. 
 
Vedtak: 
Områdeutvalget for Bergen takker for presentasjon av status i arbeidet med 
prehospital plan og tar saken til orientering. 
 

9/25 Forslag til endring av “Retningslinje for elektroniske melding innen psykiatri 
og rus knyttet til tjenesteavtale 3 og 5”. 
 

Merete Hernes Eide, rådgiver Seksjon for samhandling, Helse Bergen, presenterte. 
 
Vedtak  
Områdeutvalget for Bergen støtter forslaget til endring i tekst i  
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1. Punkt 1. Ved innleggelse i retningslinja retningslinje-for-elektronisk-
samhandling-psyk-og-rus.pdf, og ber SSE om å endre teksten i retningslinja, og 
publisere den på saman.no  
2. Punkt 3. Innleggelsesrapport i retningslinja retningslinje-for-elektronisk-
samhandling-psyk-og-rus.pdf og ber SSE om å endre teksten i retningslinja, og 
publisere den på saman.no Mal for innleggingsrapport må leggast nedst i 
retningslinja.  
3. Punkt 2. Melding om innlagt pasient og punkt 4. Helseopplysninger - Tidligvarsel 
i retningslinja retningslinje-for-elektronisk-samhandling-psyk-ogrus.pdf og ber SSE 
om å endre teksten i retningslinja og publisere den på saman.no. 
 

10/25 Orientering fra partene 
 
Bergen kommune: 
 
Orientering om vedtatt budsjett: 
 

- Bydelslegevaktene fortsetter i den form de har i dag. 
- Etat for vurdering og rehabilitering (EVR) skal legges ned 1. april, og 

oppgavene i etaten skal overføres dels til Etat for helsetjenester, dels til 
Etat for hjemmebaserte tjenester og dels til Etat for behandlingssentre og 
sykehjem. Elin Wathne (etatsdirektør, EVR) vil derfor bli erstattet i OU 
Bergen med en ny representant fra Bergen kommune. 

- Ergo- og fysioterapeutene i kommunen skal ikke lenger være i en egen 
enhet, men vil bli fordelt på ulike enheter for å styrke den tverrfaglige 
kompetansen. 

- Den økonomiske situasjonen og budsjettet har skapt utrygghet hos ansatte 
ute i tjenestene  

- MO-senteret i Eidsvåg skal legges ned. 
- Stenger aktivitetssenter i sentrum 
- Skal i gang med et arbeid med kriterier for utmåling av tjenester i Bergen 

kommune, og det vil kunne få konsekvenser for spesialisthelsetjenesten 
 
Andre orienteringer fra Bergen kommune: 
 
Status to søknader om digital hjemmeoppfølging: 
1) Søkt Helseteknologiordningen 15. jan om strategisk samhandlingsprosjekt. 
Deltakere er 16 kommuner, Haraldsplass og Helse Bergen. 
2) Aktuelt å søke om rekrutterings- og samhandlingstilskudd fra helsefellesskapet, 
men konkret søknad er ikke avklart ennå. 
 
Oppfølging fra forrige OU-møte:  

• Etter forrige møte i OU Bergen skulle Etat for barn og familie gå i dialog med 
Barne- og ungdomsklinikken i Hele Bergen for å diskutere mulige 
samarbeidsområder og eventuelt nytt underutvalg. Ideen kom mens 
representantene vedtok å knytte Underutvalg for svangerskap, fødsel og 
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barselomsorg til helsefellesskapet. Per 29.01.25 er det ikke tatt noe initiativ 
ennå, men dette vil bli fulgt opp av Etat for barn og familie.   

 
Helse Bergen 

Avdeling for rusmedisin: 
- flyttet inn i Engenhuset med Rusmedisin Poliklinikk, Rusmedisin 

Kortidspost og KORUS Bergen; regionalt kompetansesenter. 
- Tettere samarbeid med PAM. Mål om å ta pasienter direkte fra PAM. 
- Etablere LAR poliklinikk i Åsane 

 
Divisjon psykisk helsevern: 

- Konseptarbeidet knyttet til Årstadhuset er godkjent av styret i Helse Bergen. 
- Nå oppstart av detaljeringsfasen for huset før selve byggeperioden kommer 

i gang. 
- Plan også for igangsetting av et organisasjonsutviklingsprosjekt (OU-

prosjekt) knyttet til Årstadhuset.  
- Det foregår også et arbeid knyttet til fremtidig bruk av lokalene på 

Sandviken, og Helse Bergen ønsker et samarbeid med kommunen om det. 
- Det blir jobbet med å øke lukket sengekapasitet på Sandviken.  

 

Mottaksklinikken: 
- viser til tidligere gitt informasjon om flytting av Akuttposten til Haukeland. 

Tilbudet er ikke endret, men navnet på enheten akuttposten er en del av er 
endret til Utgreiingsmottak (UMO 1).    

 
Haraldsplass Diakonale Sykehus: 

- Bekymret for nedprioritering av forebygging i kommunen. Det er viktig at 
sentrale myndigheter får signaler om behov for økonomiske insentiver for at 
kommunene skal kunne prioritere forebygging. 
 

Brukerrepresentant fra brukertutvalet i Helse Bergen: 
Det er et nytt brukerutvalg på plass i Helse Bergen og Eli Sjo er ny leder.   
 

11/25 Eventuelt 
 
Leder av OU Bergen anmoder om at sykehusene må se nærmere på praksis med 
hensyn til at epikriser også skal sendes til aktuelle legevaktsleger for pasienter 
innlagt fra legevakt. 
 

 


